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Algyőtől Zsombóig szelektív hulladékgyűjtés 

Pályázat, nem csak 
kukásautókra 
Kilenc pályázó adta le áraján-
latát tegnapig. Egyiküktől, a 
nyertestől vásárolhatják meg a 
szegedi, ISPA-támogatással 
megvalósuló hulladéklerakó és 
kezelő üzem berendezéseit. A 
győztest egy héten belül kivá-
lasztják. 

Valószínű, hogy májusban szer-
ződést kötnek a Szeged mellett 
32 települést érintő, ISPA-támo-
gatással megvalósuló hulladék-
kezelési program első, építési 
tenderének győztesével, és meg-
kezdődhet a munka. 

A beruházás második tender-
kiírása az eszközök - többek kö-
zött szemétszállító járművek, 
gyűjtőedények - beszerzésére vo-
natkozott. Negyvennégy cég vet-
te ki a pályázati anyagot, közü-
lük kilencen adtak árajánlatot. A 
nyilvános tenderbontás tegnap 
délelőtt történt a szegedi város-
házán. Az eseményen azonban 
csak a cégek képviselői vehettek 
részt. Az ISPA előírásaira hivat-
kozva a bírálóbizottság elnöke 
később sem adott tájékoztatást, 
így nem ismert a pályázók név-
sora és árajánlata sem. 

A bizottság egy hét alatt értéke-
li az anyagokat, ám csak a győz-

tessel történő szerződéskötés 
után hozzák nyilvánosságra a 
nyertes cég nevét. Ez hónapok 
kérdése, hiszen még az első, épí-
tési tender győztesével sem kö-
töttek szerződést. (Az építésre 
egyébként kétszer írtak ki pályá-
zatot, mert az első, egy évvel ez-
előtti sikertelen volt: senki sem 
adott megfelelő ajánlatot.) 

Az ISPA 2 milliárd 200 millió 
forinttal támogatja a regionális 
hulladékkezelési programot, 
amelynek megvalósítása 3 milli-
árd 400 millió forintba kerül. A 
beruházás nyomán Szegeden, és 
32 településen - Algyőn, Ásott-
halmon, Bakson, Balástyán, Balo-
taszálláson, Bordányban, Csenge-
lén, Deszken, Dócon, Domaszé-
ken, Ferencszálláson, Forráskú-
ton, Kelebián, Kisteleken, Ki-
szomboron, Klárafalván, Kübek-
házán, Mórahalmon, Opuszta-
szeren, Pusztamérgesen, Puszta-
szeren, Röszkén, Rúzsán, Sándor-
falván, Szatymazon, Tiszaszige-
ten, Tompán, Újszentivánon, Ül-
lésen, Zákányszéken és Zsombón 
- lesz lehetőség a szelektív hulla-
dékgyűjtésre. A Sándorfalvi úton 
új, az EU követelményeinek meg-
felelő hulladékkezelő telep épül. 

K. B. 

Augusztus előtt nem készül el a gőzfürdő 

Három hónap csúszás 
Folytatás az 1. oldalról 

- Egy kicsit mellbe vágott, amit a 
régi épületszárnyban láttam - fog-
lalta össze tapasztalatait a múlt 
héten kinevezett új fürdőigazgató, 
aki először járt az épületben a re-
konstrukció megkezdése óta. Bá-
náti Antal ugyanakkor elmondta: 
meggyőző számára az új szárny 
készültségi foka, és azt is biztató-
nak tartja, hogy az épületgépészeti 

MAR FIZETNEK 
Egy hónapja beszámoltunk 
arról, hogy az egyik legna-
gyobb alvállalkozónak, a 
Monolit Kft.-nek igen jelen-
tős összeggel, csaknem het-
venmillió forinttal tartozik a 
ZÁÉV Rt. Tegnap a Monolit 
Kft. ügyvezetője, Szabó 
Zsolt elmondta, hogy a zala-
egerszegi fővállalkozó meg-
kezdte a munkadíj kifizeté-
sét. Igaz, eddig csak részfel-
adatok elvégzését igazolta a 
ZÁÉV, s ezek számláit fogad-
ták be, de Szabó Zsolt remé-
nyei szerint a még kifizetet-
len, 65 millió forint értékű 
munka árát is rövidesen 
megkapják. 

berendezések már nagyrészt a he-
lyükre kerültek. 

Az átadás időpontját firtató 
kérdésére több választ is kapott 
az alvállalkozóktól Beck Zoltán 
tanácsnok. A legpesszimistább 
előrejelzés szerint szeptember el-
sejére várható a munka befejezé-
se. A többi prognózis sem volt 
sokkal jobb: augusztus közepé-
nél hamarabb semmiképpen 
sem kezdődhet a próbaüzem. 

Az átadás tervezett idejéről a 
ZÁEV Rt. hivatalos álláspontját 
nem tudhattuk meg, mert tovább-
ra sem nyilatkoznak a fürdő felújí-
tásáról. Az viszont már biztos: csü-
törtökön az önkormányzat, a für-
dő, a fővállalkozó és az alvállalko-
zók részvételével egyeztetést tarta-
nak, amelyen kiderül, a ZÁEV az 
alvállalkozókkal szemben úgy 
tartja-e, vállalható a május 22-i át-
adás, vagy szükség lesz egy újabb, 
negyedik határidő kitűzésére is. Ez 
utóbbi a helyszíni tapasztalatok és 
a szakemberek előrejelzései alap-
ján valószínűbbnek látszik. 

Ha valóban csúsznak, és 2003 
november, 2004 március után 
május 22-én sem adják át a für-
dőt, úgy a szerződések alapján a 
ZÁEV kötbért köteles fizetni, 
amelynek összege egyelőre nem 
publikus. 

KÉRI BARNABÁS 

Demonstrálók. A víz csak évek múlva t isztulhat meg 

UNIÓS PÉNZEN TISZTÍTANÁNAK 
- A források szűkösek, nem tudni, mikor lesz az állami költségvetésben 
ilyen léptékű rehabilitációra pénz - mondta Kovács Péter. A Környezetvé-
delmi és Vízügyi Minisztérium felszíni vízvédelmi osztályvezetője hozzátet-
te: az ilyen szennyezett tavak rehabilitációja távolabbi cél. Az uniós vízke-
retirányelv értelmében 2015- ig kell a vizek megfelelő állapotát visszaállí-
tani. Mindenképpen szükség van a pontos állapotfölmérésre, megvalósít-
hatósági tanulmányra. Uniós források igénybevételével talán hamarabb 
megoldódhat a probléma - tette hozzá az osztályvezető. A szegedi önkor-
mányzat is uniós pénzekre pályázna. Két lehetőség adódik: az egyik a vá-
rosrész teljes rehabilitációját célozza, a holtág kitisztításával együtt; a má-
sik teljesen újszerű megoldások kifejlesztését támogatja környezeti problé-
mák orvosolására. 

it is vizsgálni kell még. Ezek után 
készülhetnek tervek a terület re-
habilitációjára. Hogy hová kerül-
jön több százezer köbméternyi 
szennyezett iszap, és hogyan ár-
talmatlanítsák azt hatékonyan, a 

szakemberek a szegedi egyetem 
kutatóinak segítségével szeret-
nék kidolgozni. Összehasonlí-
tásképpen: a Holt-Maros rehabi-
litációjakor „csak" hatvanötezer 
köbméter iszapot kellett kitér-

Megtervezik, hogyan ártalmatlanítják a gyálaréti Holt-Tisza iszapját 

Három méter mély mocsok 

Kettős tragédia történt Vásárhelyen 
Megölte nyolcvanéves szomszédasszonyát, 
felgyújtotta annak házát, majd hazament és 
felakasztotta magát hétfőn reggel egy 62 
esztendős férfi Vásárhelyen. V. Sándor egy 
hete elajándékozta szeretett galambjait, 
mondván, nincs szüksége rájuk, mert már 
úgysem él sokáig. 

A szomszédok szerint hosszabb ideje agresszí-
ven viselkedett a vásárhelyi Búvár utca egyik 
házában lakó V Sándor szomszédasszonyával, 
K. Ilonával. A hétfő reggel történt kettős tragé-
dia azonban mindenkit megdöbbentett. 

Élettársa munkából érkezett haza hétfőn 
reggel fél 8 tájban, s ő fedezte fel, hogy V. Sán-
dor felakasztotta magát, meghalt. Azonnal 
átrohant a szemközti szomszédhoz segítsé-

get kérni, s közben vette észre, hogy a szom-
szédjuk ablakán át füst szivárog az utcára. 

- Ágnes nagyon izgatott volt, csak azt kia-
bálta, hogy jöjjek gyorsan, Sanyi felakasztot-
ta magát, Ilonka néni meg sehol nincs, rá-
adásul hiányzik a kulcskarikájáról a néni la-
káskulcsa, s szivárog tőle a füst - idézte fel a 
történteket Mátéz József. A szomszéd neki-
indult, hogy megnézze, mi történt: benyitott 
a kapun, majd kitárta az előszobaajtót. A K. 
Ilona lakásából kiömlő füst láttán azonnal 
sarkon fordult és hazaszaladt, hogy kihívja a 
tűzoltókat. Azok fedezték fel oltás közben az 
idős asszony holttestét. 

K. Ilona és szomszédja eltartási szerződést 
kötöttek, s emiatt többször is vita volt az idős 
asszony és V Sándor között. Egy névtelensé-

gét kérő utcabéli szerint a kutyaoktatóként, 
tenyésztőként is ismert ember az utóbbi idő-
ben súlyos cukorbajjal küszködött, s emiatt 
úgy tíz napja ingerülten viselkedett, szinte 
mindenkivel. Pedig korábban kedves ember-
nek ismerték. 

A másik szomszéd, Nagy Imre úgy tudja, V. 
Sándor a múlt héten elajándékozta szeretett 
galambjait azzal, hogy nincs szüksége rájuk, 
hiszen már nincs sok hátra az életéből. A 
szomszédokkal csak köszönőviszonyban lé-
vő férfi a rendőrség gyanúja szerint hétfőn 
reggel végzett K. Ilonával, majd rágyújtotta a 
házát, aztán hazament és felakasztotta ma-
gát. Mindarról, amit tett, búcsúlevelet ha-
gyott maga után. 

B. K. A. 

Pályázati pénzen méretné föl az 
önkormányzat a bűzös gyálaréti 
Holt-Tisza állapotát. Ezután az 
egyetem tudósainak bevonásá-
val készülhetnek el az ártal-
matlanítás tervei. A felmérés és 
tervezés körülbelül két évig 
tart. 

- Amikor borsószezon volt a 
konzervgyárban, akkor a holtág-
ba vezető csatorna tele volt bor-
sószemekkel - meséli Fekete 
Endre. Az Alsó-Tisza-vidéki Kör-
nyezetvédelmi és Vízügyi Igazga-
tóság (Atikövizig) vízgazdálkodá-
si osztályvezető-helyettese rég-
óta követi a gyálaréti Holt-Tisza 
állapotát. A város és több gyár, 
így a Pick, a konzervgyár, a kábel-
gyár szennyvize ömlött 1954 és 
1986 között a holtágba. 

- Elképesztő mennyiségű szer-
ves anyag halmozódott föl - foly-
tatja Fekete Endre. - Kiváló táp-
talaj a baktériumok számára. 
Miközben az élő Tiszát körülbe-
lül összesen kétszázfajta élőlény 
népesíti be, a holtágban 4-5 faj 
található, főleg baktériumok. A 
tóba engedett, egyébként a Flora-
tom üvegházainak fűtésére hasz-
nált langyos termálvíz biztosítja, 
hogy a baktériumok télen-nyá-
ron, a legnagyobb hidegben is 
kellemes körülményeket talál-
nak. A nagy mennyiségben te-
nyésző kénbaktériumok festik 
vörösre a vizet és okozzák a kör-
nyéken terjengő bűzt is. 

Az állami tulajdonban lévő te-
rületet az Atikövizig kezeli, több-
ször vizsgálták a holtág állapotát, 
de részletesebb felmérés eddig 
nem készült. Annyit tudni, hogy 
az egykori ős-Tisza-meder alján 
úgy három méter vastag iszap 
gyűlt össze. Csak a szennyezés 
föltérképezése, vizsgálata sok-
milliós kiadást jelent. 

A geodéziai fölmérés mellett a 
terület élővilágát is egy teljes 
éven keresztül nyomon kell kö-
vetni, és a szennyezés összetevő-

Fotó: Gyenes Kálmán 

melni, de annak a költsége is az 
egymilliárd forintot közelítette. 

A város az Atiköviziggel 
együttműködve a Környezetvé-
delmi és Vízügyi Minisztérium 
Zöld forrás pályázatának segítsé-
gével készítené el a gyálaréti 
Holt-Tisza kitisztításának terve-
it - tájékoztatott Mohi Miklós, a 
polgármesteri hivatal városfej-
lesztési irodája környezetvédel-
mi referense. Azért csak a terve-
ket, mert már azok költsége is ki-
meríti a pályázati keretet. A 
szükséges önrészt a város bizto-
sítja. Sikeres pályázat esetén kö-
rülbelül két év állapotfelmérés és 
tervezés után derülhet ki, meny-
nyire károsodott a Holt-Tisza, és 
hogyan lehet és mennyiért a te-
rület eredeti állapotát helyreállí-
tani. 

MOLNÁR B. IMRE 

Több mint százhúsz játszóteret szüntethetnek meg Szegeden 

Uniós libikóka és hinta 
Folytatás az 1. oldalról 

A GKM rendelkezett arról is, hogy 2008. november 
30-áig minden játszóteret az európai uniós szabvá-
nyoknak megfelelően kell átalakítani. Kovács Já-
nos lapunknak elmondta, hogy az elmúlt években 
29 játszótér szűnt meg a városban. Ezek olyan he-
lyek voltak - közölte - , amelyeken a homokozó 
vagy a mászóka mellett általában nem volt más ját-
szóeszköz. így számolták fel a Budapesti körúton, a 
Pentelei soron, a Kockaház és a Korondi utcában a 
játszóteret. 

A szegedi játszótér-felújítási és szabványosítási 
program mintegy 700 millió forintba kerül. Ebben 
az összegben már az is benne van, hogy a megszün-
tetett játszóhelyeken pihenőparkot alakítanak ki -
hangsúlyozta az igazgatóhelyettes. Kovács elmond-
ta, hogy idén új játszóterek építésére, régiek felújí-
tására harmincmillió, szabványosításra pedig közel 
hétmillió forintot fordít a környezetgazdálkodási 
kht. A közeli jövőben négy új játszóteret építenek, 
egyebek mellett Makkosházon és a szőregi Ikon so-
ron, a volt bányagödör területén. A generáljavítási 
munkát 42 helyen, főként a lakótelepeken (Felső-

város, Rókus), a szabványosítást pedig a külső vá-
rosrészekben (Móraváros, Kecskéstelep, Szőreg) 
végzik. A szabványosítás egyebek mellett ütéscsil-
lapító eszközök, valamint meghatározott fa-, illet-
ve műanyag játékok felszerelését jelenti. Az uniós 
előírásoknak jelenleg tizenhat játszótér felel meg 
Szegeden. Ilyen például a Szent György, a Honvéd 
és a Roosevelt téri, valamint a Vajda utcai játszó-
hely. 

Nyáron kérdezőbiztosok segítségével felmérik a 
játszóterek kihasználtságát, aminek eredménye-
képpen újabb játszótereket számolhatnak fel - tud-
tuk meg Kovács Jánostól. Az igazgatóhelyettes 
ugyanakkor hangsúlyozta, hogy ez ügyben egyez-
tetnek a lakókkal, a választókörzetek képviselőivel 
és az önkormányzat illetékes irodáival. 

A Szegedi Környezetgazdálkodási Kht. a felmérés 
alapján 57 játszóhely generáljavitására, teljes fel-
újítására és 121 megszüntetésére tett, tesz javasla-
tot. Értesüléseink szerint egy Szeged méretű város-
ban az európai normák szerint 50-70, az uniós 
szabványoknak megfelelő játszótér is elegendő len-
ne. 

sz. c. sz. 
Ellentétek. A Szent György téri játszótér már megfelel az uniós 
helyet azonban fel kell ú j í tani 

szabványoknak, a Mátyás téri játszó-
Fotó: Karnok Csaba 


